
 

Zápis z jednání kolegia zástupců ASCHK konaného dne 15.11.2023 

Přítomni: viz. prezenční listina Aleš Fiala, doc. Ing. Miroslav Maršálek CSc., Ing. Hana Stránská Ph.D., 

Ing. Blahoslav Políček, Ing. Hana Civišová Ph.D., Jana Prouzová, Eliška Rodová, Ing. Eva Havlátová, 

Zdeněk Hrnčíř, Michaela Kvisová, Rudolf Žimulák, Ing. Lenka Gotthardová CSc., Vladimíra Kyselá, Bc. 

Petra Šarochová, Josef Pernička, Ing. Ondřej Mamica, Jiří Zasadil, Václav Bohdaský, Žaneta Pfefrová, Ing. 

Ivan Petrtýl, Jaroslav Zápotocký 

Omluveni: Jaroslav Rédl, Ing. Michaela Pavlisová, Iveta Lewingerová, Ing. Veronika Jenikovská, Jarmila 

Podzemská, Ing. Eva Mentlíková, Ing. Jakub Štěrba, Lenka Ryšavá, Mgr. Marie Gregorová, Jan Chýle, 

Petra Lukešová, Ing. Ivan Karbusický 

Jednání bylo zahájeno v 13.00 

 

1. Úvod 

Přítomné přivítal A. Fiala. Poděkoval za účast jak na jednání online, tak na prezenční jednání. 

2. Zpráva o činnosti prezidia 

B. Políček – postupně komentoval prezentaci připravenou H. Civišovou. 9 jednání prezidia v r. 2023. 

Z každého jednání je zveřejněn zápis na webových stránkách.  

Z důležitých projednaných bodů: Změna sazebníku poplatků, který je průběžně uzpůsobován aktuální 

situaci. Diskuse na téma poplatku za uznání absolvování ZV u jiné PK. V příštím roce dojde jistě opět 

k drobným úpravám. 

Příspěvkový řád na r. 2024 

Nejdůležitější změny – zvýšení ročního členského příspěvku ze 100 na 200 Kč za nahlášeného člena (na 

základě usnesení VH ASCHK ČR). 

Na seznamu uvádět pouze osoby, za které spolky odvádí ČP. 

Člena lze dohlásit kdykoli během roku, pro ASCHK je členem ode dne, kdy je nahlášen od spolku a 

zároveň je za něho zaplacen ČP. Výhody členství nelze nárokovat zpětně. 

Závěr: jednotlivé spolky budou kanceláří písemně seznámeny s výše uvedenými závěry. Cílem je co 

nejrychlejší získání informací o nových členech. Variabilní symbol platby ČP bude IČO každého spolku.  

 

3. Zpráva o hospodaření 

K hospodářskému výsledku za rok 2022. Na valné hromadě jsme HV neznali, dotace za výstavy a 

zveřejňování konané v roce 2022 jsme obdrželi teprve 2.5.2023, a to ve výši 3.830.776,- tj. s pouze 

minimálním krácením. 

Daňové přiznání zpracoval do 30.6.2023 daňový poradce. 

Hospodářský výsledek z hlavní činnosti roku 2022 je ztráta ve výši            74.000,- 

Hospodářský výsledek z hospodářské činnosti roku 2022 je zisk ve výši  321.000,- 

Celkový hospodářský výsledek po zdanění je zisk   243.000,- 



Do 30.6. jsme požádali o všechny dotační tituly 9.A – výstavy a zveřejňování – podobně jako 

v předešlých letech, letos žádáme navíc po 4 letech dotaci na konferenci o chovu koní, která se bude 

konat 8.12. na Mendelu v Brně, kam jste všichni srdečně zváni. Program naleznete např. v kalendáři akcí 

na webu www.aschk.cz 

10.7. jsme vyplatili podporu na činnosti spojené s vedením plemenných knih odborným spolkům 

ve výši 7,5% z dotace na PK na 1. a 2. čtvrtletí. Celková vyplacená částka: 199.892,- Kč. Nyní očekáváme 

rozhodnutí o dotaci na PK za 3. čtvrtletí a podle plnění pak bude doplacena zbylá částka do konce roku. 

Dle směrnice o cestovních náhradách a odměnách hodnotitelům a komisařům jsme letos dosud 

vyplatili cca 700.000 za cestovní náhrady (náhrada pohonných hmot a stravné) a cca 380.000 za služné. 

Navýšení je způsobeno přechodem na plné hrazení nákladů na ZV a přehlídky ze strany ASCHK ČR (např. 

služné dříve hradil pořadatel ZV). Směrnice i formulář jsou k dispozici na webu. 

ZV se splněním podmínek k čerpání dotace absolvovalo: 8 ČSP, 9 HF a 7 SHP, 140 ČT, 37 ČMB, 37 

SN, 16 ČN. Požádali jsme o dotaci v maximálních sazbách 16.000 ČT, 13.000 CHLK, 7.000 ostatní 

plemena. Příjemcem této podpory je ASCHK a vyplacené částky zvláště na ZV ČT budou oproti žádosti 

rozdílné podle příslušnosti k PK. 

GZ požádáno v termínu. ČMB 1.323.000,-, SN 1.020.000,-. V případě této podpory je ASCHK pouze 

administrátor. Výše uvedené částky jsou maximální sazby, obvykle dochází ke krácení a v některých 

případech i zamítnutí jednotlivých žádostí po následných kontrolách MZe, čímž objem financí poměrně 

výrazně klesne na cca 700 – 800 tisíc.   

 

4. Informace o zoootechnické činnosti 

Současná situace je výsledkem poptávkového řízení z konce roku 2022. Zajímá nás zpětná vazba od 

Vás. V průběhu sezony se samozřejmě snažíme postupně odstraňovat drobné nedostatky. Při dobré 

komunikaci je systém funkční a plánujeme jej postupně více elektronizovat (objednávky úkonů a jejich 

zpracování v databázi Galahad). Tabulku s úkony dle plemen a kontakty na jednotlivé osoby lze nalézt 

na webu ASCHK, nebo využít přímo možnost elektronické objednávky tamtéž. 

 Po projednání s Vámi plánujeme obnovit současné smlouvy (pokud jednotlivým RPK současný 

stav vyhovuje) a nabízíme 2 nové „označovatele“, kteří doložili potřebné podklady. Jsou jimi p. David 

Vacek, pracující aktuálně pro PK CS a p. Jindřich Müller, který pro nás již dříve pracoval. Kancelář ASCHK 

tuto nabídku předloží jednotlivým RPK. Nadále samozřejmě platí možnost absolvovat školení na 

označování koňovitých. To je předběžně naplánováno na 8.3.2024 na VFU v Brně a zájemci se budou 

moci přihlásit. Pakliže takovou osobu bude mít ve svém středu např. některá RPK, je možné smlouvu 

rozšířit i v průběhu sezony. 

V níže uvedené tabulce jsou uvedena data k 10.11.2023 dle fakturace: 

Registrace hříbat - počty dle přijatých faktur: ks 

EQUISERVIS KONZULENT, s.r.o. 269 

Holík Jiří Ing. 139 

Hošák Stanislav 102 

Klos Roman Ing. 44 

Krulichová Veronika 27 

Kvisová Michaela 37 

Pihávková Barbora 16 

Svaz chovatelů a přátel norika, z.s. 97 

Šupita Jiří 17 



Celkem 748 

  

  

Zapsané klisny - počty dle přijatých faktur: ks 

EQUISERVIS KONZULENT, s.r.o. 115 

Holík Jiří Ing. 72 

Hošák  Stanislav 58 

Klos Roman Ing. 33 

Kvisová Michaela 2 

Krulichová Veronika 5 

Šupita Jiří 10 

Svaz chovatelů a přátel norika, z.s. 36 

Svaz chovatelů chladnokrevných koní, z. s. 24 

Celkem 355 

 

Závěr: stávající smluvní partnery kancelář osloví, zda chtějí pokračovat, následně pak bude RPK zaslána 

nabídka. Stávající smlouvy pak pouze prodloužíme, v případě změn uzavřeme nové. 

 

5. Vyhodnocení ŠP 

Jedná se o jednu z mála konkrétních povinností UCHS vůči MZe. Tuto povinnost máme definovánu i ve 

smlouvě mezi ASCHK a jednotlivými svazy, které jsou pro ASCHK partnery pro šlechtění. Termín 

odevzdání je 31.3. a bohužel stále nemáme některá vyhodnocení odevzdaná. Prezidium zvažuje 

přistoupit k určitému krácení finanční podpory, při dlouhodobějším neplnění pak zřejmě i k dalším 

krokům. 

Závěr: pokud odborný svaz neodevzdá do 30.11. vyhodnocení ŠP, nebude mu doplacen příspěvek ve 

výši 7,5% na činnost spojenou s vedením PK. V následujícím roce pak platí termín do 31.3.2024. 

 

6. Změny ve šlechtitelských programech 

MZe nás v online jednání informovalo o povinnosti změny ŠP ve vztahu ke změnám vyplývajícím 

z nařízení EK 1012/2016. S většinou zástupců odborných svazů proběhla jednání v kanceláři v Písku za 

účasti doc. M. Maršálka a B. Políčka. Zatím odevzdány změny ŠP plemen ČT, IC, ČMB a SN. Následovat 

budou další, a to nejpozději v termínu do 31.12.2023. Nejnovější změněný ŠP, který je možné brát jako 

„vzorový“ je kromě českého norika (brali jsme doposud) ŠP českého sportovního koně (dříve slovenský 

teplokrevník).  

Diskuse: p. Kyselá poukazuje na odpovědnost RPK, kdy z pozice předsedkyně nemůže činnost RPK 

ovlivnit. Z diskuse dále vyplynulo, že RPK je zodpovědná především vůči chovatelům (je jimi volena) a 

vůči ASCHK jako UCHS.  

 

7. Kalendář akcí na r. 2024 

H. Civišová seznámila přítomné s tvorbou kalendáře v online režimu. Tento bude rozeslán všem 

členským svazům. Další akce budeme samozřejmě doplňovat i sami. Z nejdůležitějších akcí, které byly 

na jednání schváleny: 

Pátek - sobota 16.-17.2.2024 druhý předvýběr hřebců ČT v ZH Tlumačov 



Neděle 18.2.2024 předvýběr, výběr a licentace ostatních plemen v ZH Tlumačov 

Úterý 26.3.2024 online kolegium 

Středa 3.4.2024 prezenční kolegium Střítež u Jihlavy 

Středa 24.4.2024 valná hromada ASCHK Střítež u Jihlavy 

 

8. Diskuse, různé 

Představena možnost objednání registrace hříběte na webových stránkách. 

Diskutován online katalog hřebců. Zdůvodnění, proč přecházíme od tištěného k elektronickému 

(významně se snižující počet tištěných seznamů, resp. snížení zájmu o něj). Lepší možnost prezentace, 

aktualizace změn i během sezóny. Nadále zachování seznamu všech hřebců, alespoň ve formě tabulky. 

p. Bohdaský – zrušení podkovářského učiliště v Jaroměři.  

Závěr: Kancelář osloví zřizovatele s dotazem, zda skutečně chce zrušit, nebo sloučit toto učiliště. 

Podkovářů je málo a zajímá nás každý podkovář. 

Prezentována nabídka čtečky mikročipů z portálu Allegro v ceně 737 Kč/kus (funkční a finančně velmi 

výhodný přístroj, jak pro registrátory, tak pro členy komisí a chovatele). 

EquiTV – drobné stížnosti na přenosy z KMK (úhel, slunce, výběr místa kamery). Požadavek na souhrn 

přenosů pro r. 2024. Projedná B. Poliček. 

 

Jednání bylo ukončeno v 16.15 

Příští jednání nejpozději 26.3.2024 online, následně 3.4.2024 prezenčně ve Stříteži u Jihlavy 

 

Zapsal: B. Políček 

 

 


